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V rámci OZ plním úlohy, ktoré
mi vyplývajú z postu poslanca. Okrem
toho sa zapájam do činnosti komisií.
Bol som predsedom Komisie ochrany
verejného poriadku. Bola to náročná
p rá ca , l ebo č a s to s a vysk y t ov a l i
p roblém y, kto ré bolo treba rieš iť .
Najčastejšie to boli susedské vzťahy.
Podľa nášho názoru nemali by sme čo
r i e ši ť , k eby s a sus e d ia r o z um n e
dohodli. Spoločným krédom by malo
byť: „Budujme si spolu dobré susedské
vzťahy.“

Po zrušení komisie, ktorú som
spomínal som sa stal členom Komisie
obecného zastupiteľstva pre riešenie

Milan Hlaváč je poslanec
O Z , č l e n K o m i s i e o b e c n é h o
z a s t u p i t e ľ s t v a p r e r i e š e n i e
aktuálnych otázok života obce, vodič
na Regionálnom úrade verejného
zdravotníctva v Rožňave. RON ho
oslovili, položili otázky a tu sú jeho
odpovede:

Ste poslancom OZ. Aká je
vaša úloha v rámci OZ?

V ktorej komisii pracujete?
Čo komisia sleduje?

aktuálnych otázok
ž i v o t a o b c e .
Komisia rieši úlohy
s ú v i s i a c e s
r o z v o j o m ,
v ý s t a v b o u ,
ž i v o t n ý m
p r o s t r e d í m ,
rozpočtom, správou
m a j e t k u o b c e a
ochranou verejného
poriadku . Pruž ne
rieši i ďalšie otázky.

Obvody sú rozdelené podľa
čísiel domov. V prvom rade sa budem
sn a ži ť č a s t e jš i e sa p re j sť m o j i m
o b v o d o m . S l e d o v a ť v e r e j n é
priestranstvo, osvetlenie, cesty a pod.
Postupne sa nakontaktujem s občanmi.
Získam od nich informácie, ktoré bude
potrebné riešiť na zastupiteľstve.

Mojim cieľom je prispieť k

P o s l an c i
m a j ú s v o j e
obvody. Čo urobíte
v r ám c i s v o j h o
obvodu?

Čo je vaším cieľom v OZ?

tomu, aby naša obec vyzerala č isto ,
pek ne . Mrzí ma, že v okolí obc e sa
vytvárajú čierne skládky. Teší ma, keď
máme pekné predzáhradky, čisté cesty.
Na b á dam o bča n ov k t om u, a b y s a
rozumne a triezvo postavili k susedským
problémom. Len vzájomnou toleranciou
je možné si spríjemniť spolužitie. Byť
n e ú s t u p n ý a t v r d oh l a v ý j e d os ť
nerozumné.

Som najr adšej ,
ke ď s a m ôž em
osobne stretnúť s
občanmi. Keďže
som zamestnaný
t a k d o ú v a h y
pri padá l en čas
po práci. Všetci
v e d i a , k d e
bývam. Nikoho
neodmietam a ak
v i e m r á d
p o r a d í m a
pomôžem.

Z a r o z h o v o r
ďakujú RON.

Ako sa na vás môžu občania
kontaktovať?

Len vzájomnou toleranciou, porozumením je možné
spríjemniť si spolužitie

Milan Hlaváč - poslanec OZ

Zo zasadnutia OZ Foto na str.: Dr. Sabo

Jeden z moderných domov v obci



tiež možné dohodnúť.

Rozprávali sa dvaja starší
ľudia o svojich vekove
známych.
- Vieš, že Ferozomrel?
- Nevedel som. Však ešte
nemal sedemdesiat.
- Čo sa dá robiť. Už aj vnašom
lese rúbu, zdôraznil.
Touto formuláciou myšlienky
naznačil, že sa pomaly blíži
čas odchodu.

R u k y s ú ve ľ m i č a s t o
prenášačmi rôznych infekcií.
Je vedecky dokázané, že
častým podávaním rúk si
navzájom vymieňame rôzne
choroby.
V e ď
posúďte.

N a
j e d n om
prste sa
nachádza
okolo 11
t i s í c
baktérií.
Zbaviť sa
bak té ri í
môžeme
l e n
d ô k l a -
d n ý m
umývaní
m rúk ato
i viackrát
d e n n e .
Umývani
e redukuje (znižuje) šírenie
baktérií. Po umytí ruky musia
byť suché. Mokré ruky
vytvárajú dobré podmienky
pre rast baktérií. U nás je
zvykom pri stretnutiach,
návštevách si navzájom
podávať ruky. Nie je to zlý
zvyk. Naznačuje otvorenosť,
p r i a t e ľ s k é g e s t o . Vo
vyspelých krajinách sa od
tohto zvyku postupne upúšťa.

O nevhodnom parkovaní v
o b c i s m e u ž p í s a l i .
Najnebezpečnejšie je v obci
pod OcÚ pri obchode. Často
s a t am s t áv a , že p r i
odbočovaní smerom k potoku

Už rúbu

Pozor na ruky

Nevhodnéparkovanie

2 RAKOVNICKÉ OBECNÉ NOVINY č. 6/20082

Pokračovanie na strane 4.

Hubárska sezóna

Atrakcia

Možnorekord

Nové označenie

Prijatie do života

V Rakovnici huby rastú
sezónne . Ak zmeškáme
s p r á vn y č a s d o l e s a
nechodíme. Bolo by to
zbytočné. Nenájdeme nič
alebo len niečo symbolicky.
Jedinečná sezóna bola od
konca júla a začiatkom
augusta. Každý kto v tom čase
išiel na huby nevrátil sa
neprázdno. V hubárskych
lokalitách sme stretávali dosť
zberateľov húb a každý
odchádzal spokojný.

Občania obce boli dňa 26. 7.
2008 prekvapení. V obecnom
parku stála žirafa. Pri lepšom
pozorovaní ž i rafa bola
nafukovacia a značných
rozmerov. Vo vnútri žirafy
šantili deti z obce. Skúšali
skoky, premety, krúženia i
rôzne polohy. Výskali, jasali.
Smiech i radosť sa ozýval
dedinou. Atrakciu pre deti
zabezpečili o rganizátori
Magdalénskejzábavy.

Pestovateľke B. B. narástla
p a r a da j k a ú c t y ho d n ej
veľkosti. Dlhá bola 12 cm,
široká10 cm. Hmotnosť 490g.

Na budove obecného úradu sú
nové tabule. Pri vchode do
budovy je nový (veľký) štátny
znak a erb obce. Vedľa seba sa
p e k ne v y n í m a j ú. P o d
tabuľami je označenie obce.
Tabule i označenie je vkusné,
e s te t ic ké a dos ta točné
viditeľné.

Prijatie do života (krst) sa v
Rakovnici robí v obradnej
miestnosti na Obecnom úrade.
Rodičia, ktorí majú záujem o
tento slávnostný akt sa môžu
dohodnúť so starostom obce
alebo pracovníčkami OcÚ.
Podrobnosti priebehu aktu je

očakávať málo úrodný.
Stromy sú z bohatej úrody
vysilené, a preto o rok zarodia
oveľa menej.

V lete sa veľmi rozmnožili
Slizniaky. Sú to slimáky bez
ulity. Škody narobili v
záhradách. Nežiadúce sú pri
uskladnení zeleniny. Dokážu
vyhrýzť napr. z vnútra celý
kaleráb tak, že zostane len
tenký obal. Nepohrdnú ani
ostatnou zeleninou, zemiakmi
atď.

V obci si občania zakúpili
bazény rôznej veľkosti.
Počasie na kúpanie bolo
priaznivé. Z vody mali radosť
deti i dospelí. Výhodou
bazénu je čistá voda, ochrana
pred chorobami, intimita,
kúpanie kedykoľvek.

V polovici augusta našli
občania na lavičke pri
zá s t a v ke S AD v o bc i
zabudnuté veci. Išlo o
peňaženku s finančným
obnosom, mobil, doklady.
Podľa dokladov zistili komu
veci patria. Zabezpečili, aby
stratené veci naspäť dostal
ten, kto ich stratil.

Na budove OcÚ visia od
augusta 2008 tri zástavy, ktoré
hlásia našu príslušnosť k
Európskej únii, Slovenskej
republike , obci Rakovnica.
Zástavy sú pekne usporiadané
a z ď al e ka v i d i teľné .
Dekorujúnielenbudovu ale aj
obec.

Na štátnej ceste smerom od
Rožňavy do Rakovnice už
máme tabuľu s označením
obce. Teraz už každý vie do
akej obce vstupuje. Tabuľu v
minulosti odcudzil neznámy
páchateľ.

Do obchodu vstúpil telesne
postihnutí občan, ktorý si sám
musel urobiť nákup. Išlo sa
mu ťažko, veď bol po vážnom

Rozmnožili sa

Bazény

Nález

Zástavy

Máme tabuľu

Ohľaduplnosť

vodič nemá kadiaľ prejsť.
Autá parkujú z pravej i ľavej
strany. I pri malej rýchlosti
môže dôjsť ku kolízii. I
opačným smerom sa niekedy
nedá prejsť. Autá sú tak blízko
pri sebe, že nie je šanca prejsť
a nebodaj sa ešte stretnúť s
protiidúcim, odbočujúcim
autom.

Každým rokom sa v Európe,
aj u nás, mení klíma. Sme
svedkami búrok, víchrice,
záplav, horúčav atď. Už pri
letmom pozorovaní sme
z i s t i l i , ž e v á ž n y m
nebezpečenstvom sú stromy.
Mnohí naši občania si to

v e ľ m i
d o b r e
uvedomili.
S v o j e i
s u s e d n é
o b y d l i a
c h r á n i a
t ý m , ž e
v e ľ k é
(vyso ké )
s t r o m y
v y pí l i l i .
Z v l á š ť
nebezpečn
é s ú
ihličnany.
M a j ú
p l y t k é
korene, sú
krehké a
vietor ich

ľahko zlomí alebo celé
v y v r á t i . O d b o r n í c i
odporúčajú vypíliť všetky
vysoké stromy z okolia
domov. Preventívne tak
za b r á ni m e p r í p a d n ý m
veľkýmškodám.

Úroda j abĺ k, s l ivie k i
ostatných druhov ovocia bola
v obci bohatá. Vidieť to bolo
na jednotlivých stromoch.
Konáre ovocín boli bohato
ovešanéplodmi. Mnohé z nich
museli majitelia podoprieť,
aby sa nezlomili. Ak to
nestihli, tak sa niektoré konáre
aj zlomili. Po bohatom,
úrodnom roku môž eme

Nebezpečné

Prevísali

UDALOSTI, NÁPADY, INFORMÁCIE, MYŠLIENKY, POSTREHY

Rekordná paradajka Foto: Dr. Sabo
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NÁŠ ROZHOVOR

Filip Potocký Foto: Súkr. archív

Mo n i k a F a b i á n o v á j e
študentkou Združenej strednej školy
s lu ž ieb v Rožňave . Pôsob i la v o
folklórnych skupinách Veršinok ,
Haviar. Absolvovala spoločenské
tance v tanečnej škole v Rožňave. Po
konkurze sa stala modelkou. Na tému
castingu, modelingu RON jej položili
zopár otázok.

K e d y s i s a r o z h o d l a
zúčastniť sa castingu?

Aké boli požiadavky na
účastníkov?

Čo predchádzalo verejnej
prezentácii?

S p o č i a t k u s o m o t o m
neuvažovala. Presvedči li ma moj i
priatelia a posmeľovali ma, aby som to
skúsila. Na výberovom kole som
p o s t úp i l a do s e mi f i n á le . Z 38
prítomných nás vybrali 6. Bola som
zaskočené i šťastná.

B o l o v i a ce r o k r i t é r i í .
V z h ľa d , v ýš k a , vá h a , v e k . V
s e m i fi ná l e s m e ma l i z ák l a dné
podmienky vzhľadové. Merali, vážili
a obliekali nás do rôznych odevov a
predvádzali sme sa.

Kým nás pus ti li na mólo
museli sme zvládnuť chôdzu akú
vidíte často v televízii. Dalo nám to
z a b r ať . S p ol u p r ac o va li s m e s
profesionálmi dlhé hodiny. Rýchle
prezliekanie je samozrejmosťou.
Pohyb v rytme hudby. Make up nám

robili vizážisti. To všetko
bolo treba odprezentovať
pred divákmi.

N a i n t e r n e t e
máte

m o ž n os ť v i d i e ť mô j
book. Moje fotograf ie
bo l i už u v e re j n e né v
časopise Čas p re mňa .
Fotografovanie je náročné
na čas i duševnú a telesnú
po h odu . M ode l k a m á
vedieť sa primerane tváriť
a r o b i ť v š e tk o p o dľ a
požiadaviek fotografa .
Robí sa to dovtedy kým
to nie je také aké má byť.

V p r vo m r a d e
úspešne ukončiť školu,
kt o rú so m s i v yb ral a .
Chcem byť kozmetičkou,
vizážistkou. V modelingu
mi e n i m p o kr a č o va ť .
Pr e z e n t o v a l a s o m s a v Tr n a ve ,
Košiciach a najnovšie mám ponuku do
Talianska. Bude to náročné, ale dúfam,
že to zvládnem.

Za rozhovor ďakujú RON.

Tvoje fotografie
sú n a i n t e r ne t e i n a
stránkach časopisov.

A k é b o l o
fotografovanie?

A k é s ú t v o j e
plány do budúcnosti?

www.flash.eu.sk

Najnovšia informácia
D ň a 11 . - 1 2 . 10 . 2 0 08 s a v

Košiciach konala súťaž MODEL OF
THE WORLD. Záujem o súťaž prejavilo
viac ako 1000 dievčat a výberom prešlo

47 modeliek.
D ň a

11.10.2008 (v
s o b o t u ) s a
k o n a l o
semifinále v
k t o r o m
postúpilo 21
uchádzačok a
t o p o 7 z
t r o c h
zá kl ad ných
k r a j o v. D o
Východoslov
enského kraja
v y b r a l i a j
M o n i k u ,
k t o r á
prezentovala
k r a j i
Rakovnicu.

Pracovať v modelingu je náročné a dáva to zabrať

Monika Fabiánová Foto:Dr. Sabo
Ukážka z booku modelky Foto: Súkromný archív

Monika na móle Foto: Súkromný archív
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úraze i operácii. Čakáte, že
voči nemu boli kupujúci
ohľaduplní? Mýlite sa. Musel
si odtrpieť rad a s bolesťami i
nákupom odísť.

O b e c m á p r o j e k t n a
rekonšt rukciu vere jného
osvetlenie. Projekt bol podaný
na Ministerstvo finanční SR.
Rekonštrukcia predpokladá
sumu presahujúcu 200 tisíc
Sk. Pri rekonštrukcii ide o
v ý m e n u a ú p r a v u
osvetlenia v dolnej časti
obce. Horná časť je už
zrekonš truovaná. Po
realizácii projektu sa
zjednotí celé osvetlenie.
K h o s p o d á r n e m u
v yu žit i u os v e t l en i a
p r i s p e j e a j n o v á
elektrická rozvodňa.

Obecný úrad (OcÚ) i
kultúrny dom (KD) si
vyžadujú rekonštrukciu
celej budovy a okolia.
P o č í t a s a a j s
premiestnením vchodu na
bezpečnejšie miesto.
Projekt na rekonštrukciu
j e z a d a n ý a
p r o s t r e d n í c t v o m
a ge n t ú r y, k t o r á s a
špecializuje na získavanie
f i n a n č n e j p o m o c i z
eurofondov bude aj podaný.

Obec podala projekt na
d os t av bu s k u p i no v é h o
vodovodu v spolupráci s VVS
a. s. Košice. Odhadná suma na
dostavbu sa pohybuje okolo
60 mil. Sk.

Ukážková zábava bola na
Magdalénu. Magdalénske
zábavy v obci majú dlhoročnú
a možno i stáročnú tradíciu.
Tohto roku ju zorganizovali a
uskutočnili naši podnikatelia
dňa 26. 7. 2008. V tendeň bolo
plno prekvapení. Nafukovacia
žirafa pre deti v parku,

Projekt na rekonštrukciu

Rekonštrukcia OcÚ a
KD

Vodovod

Ukážková

cigánska hudba, grilovanie
vonku, podávanie kvalitného
piva pod stanom, bufet pri
sále, nevšedný kultúrny
program, bohatá tombola.
Občania túto iniciatívu i
aktivitu uvítali. Podnikatelia
ukázali, že sú ochotní a
schopní urobiť niečo pre
spoluobčanov načo sa tak
rýchlo nezabúda.

Rok 2008 sa v obci ukázal ako
jeden z bohatých na plody
ovocných stromov. Okrem
konzumácie ovocia občania
i c h rôz n y m s pô so bom
uskladňujú, zavárajú, robia
lekváry, džemya podobne.

Často sa vyrába kalvados,
slivovica. RON vám dáva do
pozornosti jablčný ocot. Je
veľmi zdravý a pomáha pri
chudnutí, čistí organizmus,
z n i ž u j e c h o l e s t e r o l ,
podporuje činnosť srdca i
krvného obehu. Ocot má
protikvasinkový i proti
plesňový účinok, pôsobí
antibakteriálne, podporuje
t r á v i ac i p ro c e s . Č i s t í
organizmus od škodlivých
látok. Často sa používa aj
zvonku. Lieči zápaly, opary,
plesne, infekcie. Znižuje
bolesť a odstraňuje svrbenie,
odpudzuje dotieravý hmyz.

Rôzne knihy, brožúrky,

Jablčnýocot

Výrobajablčnéhooctu

in terne t vám ponúkajú
recepty na výrobu jablčného
octu. My vámponúkame taký,
kt orý je jednoduchý a
pomerne sa ľahko pripravuje.
R e c ep t p on ú k a m e n a
minimálnu dávku. Pri väčšej
výrobe treba dávku znásobiť.
Základná dávka: 1 kg celých
jabĺk postrúhame. Dáme do 5l
za vára ni nového poh ára
(fľaše). Zalejeme dvoma
litrami čistej vody (bez
chlóru, najlepšie z prameňa,
studne). Pohár zakryjeme
gázou. Počas desiatich dní
o b s a h p r e m i e š a v a m e
drevenou lyžicou. Potom
zmes precedíme a pretlačíme

cez plátennú látku. Šťavu
vlejeme do pohára necháme
stáť 20 dní. Po uplynutí tejto
d o b y j e oc o t ho t o v ý.
Nalejeme ho do fliaš a
uskladníme na chladnom a
tmavom mieste. Pri použití
fľašu dávame do chladničky.

Dňa 15. 9. 2008 na kritickom
úseku v časti Host inec
havarovalo jedno a následne
druhé auto vo večerných
ho d i nác h . Ďa l š ie a u t o
havarovalo v kritickej časti
Hrabina. Podľa vyjadrenia
občanov havarovalo v časti
Hostinec okolo 30 áut. Zo
vše tkých havá ri í dvaja
zomreli, ostatní boli ťažko

Havárie

pokračovanie zo str. 2

alebo ľahko zranení.

R e k o r d n ú t e k v i c u v
Rakovnici vypestoval Karol
Kováč. Pestovaniu tekvíc sa
venuje už niekoľko rokov.
Tohto roku jeho rekord je 54
kg tekvica. Jej výška bola 62
cm, šírka 60 cm, obvod 193
cm.

V susednom štáte sa šíri
nebezpečná žltačka. Jej
prejavy sú podobné ako
chrípkové. Je dobré vedieť
ako sa jej vyhnúť. Podľa
odborníkov je možné sa
naka z i ť v pre da j ni a ch
potravín, ak predavačka

holými rukami dáva
pečivo, chlieb, údeniny, a
i n é p r i a m o
k o n z u m o v a t e ľ n é
potraviny. Nebezpečné sú
aj drž ad lá v MHD.
Podávanie rúk je priamym
prenosom hepatitídy. Pre
deti používanie hračiek a
ď a l š í c h s p o l o č n e
používaných predmetov
obzvlášť nebezpečné,
lebo deti po hre radi
dávajú neumyté ruky do
úst. Rizikové je pitie
viacerých ľudí z jednej
fľaše, pohára. Zdravotníci
odporúčajú dodržiavať
osobnú hygienu , ale
najmä sa dať preventívne
zaočkovať.

Podľa údajov z OcÚ v
roku 2009 životné jubileá
bude oslavovať 23 občanov.
Najstarším občanom obce je
žena. Osemdesiat rokov budú
oslavovať traja občania.
Sedemdesiatpäť rokov oslávia
štyria občania. Sedemdesiat
r oko v š t y r i a o b č an i a .
Šesťdesiatpäť rokov oslávi
šesť občanov. Šesťdesiat
rokov päťobčanov.

Orechová alej v časti Hrabina
prešla úpravou. Boli orezané
konáre, ktoré hlboko siahali
do cesty. Ich orezávanie sa
uskutočnilo na zá klade
žiadosti obce a poslancov OZ.
Úpravu realizovala Správa
ciest KSKstredisko Rožňava.

Rekordná

Akoneochorieť

Jubilanti

Orezávali orechy

UDALOSTI, NÁPADY, INFORMÁCIE, MYŠLIENKY, POSTREHY

Karol Kováč a rekordná tekvica Foto: Dr. Sabo
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Mobilný včelín

STRETNUTIA, OSLAVY

V r oh l a s ov o m ok i e n ku o
1 5 : 3 0h s a ob č a no m p r i h o v o r i l i
s pomienkovými básňami Mgr. M .
Gadušová, Mgr. M. Sabová, Katarína
Nociarová, Z. Osifová a Jakub Doboš.
Pásmo bolo popretkávané hudobnými,
dobovými vložkami.

O 1 6 . 0 0 h s a z i š l i
p redsta vi telia obce , organ izácií a
občania pri pomníku SNP, aby vzdali
úctu na počesť padlým z Rakovnice.
Ú v o d n é s l o v o z a O c Ú a O Z v
Rakovnici mala Mgr. M. Gadušová. Po

D ň a 2 8 . 0 8 . 2 0 0 8 p r i
príležitosti osláv SNP zorganizoval
OcÚ, MO MS a SZPB rozhlasové
okienko a vzdanie úcty padlým pri
pomníku SNP.

Dôstojná oslava SNP v Rakovnici

Členov jednoty dôchodcov,
hostí i poslancov privítal predseda ZO
JDS Mgr. L. Fabián. Uviedol hosťa
podujatia, ktorý sa ujal slova. Hosť vo
s v o j o m v y s t ú p e n í o r i e n t o v a l
p r í t o m n ý c h n a ú s k a l i a a
nebezpečenstvá, ktoré môžu ohroziť
d ô c h o d c o v . P o u k á z a l n a
n e b e z p e č e n s t v o p o d o m o v ý c h
predajcov, ktorí svoju činnosť spájajú s
krádežou. Okrem toho sa vykrádači
č asto p redstavujú ako elek tr ikár i ,
plynári, pracovníci rôznych inštitúcií a
p odobn e. Rob ia to r af ino vane a s
j e d i ným c ie ľ o m , o k l a ma ť ľud í a
následne okradnúť. Základnou zásadou
občanov je nepúšťať ich do dvora,
domu. V prípade potreby volať políciu
t e l e fó n 1 58 . N e t r e b a v e r i ť a n i
telefonátom o nečakaných výhrach, je
to tiež podvod.

Dňa 23. 08. 2008 o 10.00 h sa
uskutočnilo tradičné stretnutie členov
ZO JDS pri studničke v Hänclovej
doline. Hosťom podujatia bol JUDr.
I v an Ga l l o a s taro s ta ob ce Ing .
Ondrej Lorko. Okrem členov ZO
JDS sa na stretnutí zúčas tni li a j
štyria poslanci OZ v Rakovnici.

Príhovor JUDr. Ivana Galla
zaujal všetkých prítomných a obohatil
o nové poznatky. Všetci si veľmi dobre
uvedomili, že doba sa zmenila a treba
ju pochopiť, ná jsť si v nej miesto a

chrániť sa pred nebezpečenstvami.
Po pr í hovo re i roz hovore s

h o sť o m si ú č a s t n í c i p o c h ut i l i n a
pripravenej lahôdke. Tohto roku to bola
„živánska pečienka“. - sa -

Tradičné stretnutie pri studničke v Hänclovej dolinke

Pohľad na spokojných účastníkov stretnutia Foto: Dr. Sabo

príhovore nasledovala
b á s e ň v p o d a n í M .
Kol t áš ovej . Ven i ec k
pomníku za obec, SZPB
a M O M S p o l o ž i l
starosta obce Ing. Ondrej
Lorko.

D ô s t o j n ý a k t b o l
zavŕšený poďakovaním
predsedníčky MO MS
K at a r ín y N oc ia ro vej
prít omným za účasť a
spomienku na SNP.

- jf -Pamätník SNP v obecnom parku Foto: Dr. Sabo
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Z KULTÚRY

Známy sochár tvoril v Rakovnici
Plastika znázorňujúca zrod života

Na dvore matky sa jedného
dňa objavil monolit pieskovca slušného
rozmer u a hm otnos t i . Kam eň mal
rozmery 2,4 x 1,4 x 0,80 m. Kvalitný
s k a l i c k ý p i e s k o v e c vy b r a n ý v
ka meňo lome Králik y pri B ansk ej
Bystrici dal základ umelcovej tvorbe.

Výsledkom umelcovej tvorby
je plastika znázorňujúca zrod života.
Symboly v kompozícii - embryo, pod
k rídlom ochra na plodu, sl obody a
rozletu v budúcnosti jedinca dali punc
umeleckému dielu. Táto tématika sa
nachádza na ľavej strane diela. Pravá
strana znázorňuje padajúcu vodu ako
základný prvok života bez ktorého život
neexistuje . Zadná st rana obsahuje
symbol stromu a univerzum.

Na na šu otá z ku ako sa m u
t v o r í v r o dn e j o bc i , o dp o v e d a l
j ednozn ačne . „Veľm i dob re . Je t u
z náme prostre die , k toré m ám rád .
Zázemie mi tvorí matka, brat.“ Ako
sme sa dozvedeli, pôvodne mal tvoriť v
B rat is l ave . S ob j ed návat e ľom s a
nakoniec dohodli, že bude tvoriť v
R a k o v n i c i , k d e m a l n a j l e p š i e
podmienky.

Umelcova tvorba je široká,
pestrá. Má za sebou veľa prezentácií,
výstav, vytvorených umeleckých diel. V
roku 2008, v máji, s a zúčas tn il na
sympóziu, ktorý organizovala Tatranská
galéria v Poprade. „Sympózium sa
u s k u t o č n i l o v k úp e ľ o ch H o r n ý
Smokovec. Bol to už ôsmy ročník“,
povedal nám Dr. Birka. Jeho umelecké
dielo sa nachádza v hoteli Palace v

D r . Ľ u b o m í r B i r k a
pôvodným povolaním výtvarník ,
u č i t e ľ s k ý o d b o r j e z n á m ym
s o chá r om. P r a cu j e s d re v om ,
kameňom, kovom. Býva a tvorí v
Snine. Leto s trávi l v Rakovnic i ,
s vojej rodne j obci . Poča s jú la a
augusta sa venoval umeleckej tvorbe.

Novom Smokovci. Dielo je vyryté
d o t o p o ľ a a z n á z o r ň u j e
metamorfózy života.

P o d ľ a d o t e r a j š i e h o
prierezu tvorby umelca ste určite
postrehli, že sa väčšinou venuje
t é m a t i k e b y t i u , z r o d u a
me tanor fózam ži vota . V j e ho
dielach je cítiť figúry v plnej alebo
skratkovej forme v kombinácii s
p r í r o d o u . P r e u m e l c a j e t o
fascinujúce. Modifikácie bohaté.
Témy nevyčerpateľné.

V ý s l e d n é d i e l o ma l i
možnosť vidieť občania obce na
dvore rodiny B irkove j , Kto to
n e s t i ho l m o ž n o h o u v i d í v
Bratislave v časti Čierna voda.

Text a foto Dr. Sabo
Dr. Ľubomír Birka

Náročná tvorba

Finálne dielo sochára
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OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO

UZNESENIE

z mimoriadneho 11. zasadnutia obecného zastupiteľstva, ktoré sa konalo dňa 28.08.2008

1/11/2008 berie na vedomie

2/11/2008 schvaľuje

3/11/2008 schvaľuje: VZN

Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici overovateľov zápisnice:
Zuzanu Osifovú a Milana Hlaváča.
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici : program rokovania OZ tak ako bol
predložený.
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici k záväzným častiam Územného plánu
obce Rakovnica

V Rakovnici 28.08.2008
Ing. Ondrej Lorko

starosta obce

UZNESENIE

zo 12. zasadnutia obecného zastupiteľstva, ktoré sa konalo dňa 19. 09. 2008

1/12/2008 berie na vedomie

2/12/2008 schvaľuje

3/12/2008 ukladá za úlohu OcÚ:

4/12/2008 schvaľuje:

5/12/2008 schvaľuje:

6/12/2008 neschvaľuje:

7/12/2008 schvaľuje:

8/12/2008 ukladá za úlohu OcÚ:
žiada

starostu obce:
9/12/2008 schvaľuje

Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici overovateľov zápisnice:
Mgr. Ladislav Fabián a Želmíra Németová
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici : program tohto zasadnutia a doplnenie 8.
bodu
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici doplniť správu o čerpaní
rozpočtu za 1. polrok 2008
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici návrh zmluvy cedovania stavby Rakovnica
vodovod.
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici príspevok na obnovu historickej pamiatky
do výšky 15.000,- Sk
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici odpredaj pozemku v areáli MŠ MUDr.
Potockej
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici príspevok na výrobu a osadenie pamätnej
tabule pre Pavla Emanuela Dobšinského do výšky 5.000,- Sk
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici pokračovať vo vymáhaní
nedoplatkov za komunálny odpad roky 2003 - 2008 a daň za psa 2006 - 2008 a

na zasadnutí OZ predkladať stav riešenia pohľadávok
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici : Odmenu za druhý štvrťrok vo výške 10 %
štvrťročného platu

V Rakovnici 19. 09. 2008
Ing. Ondrej Lorko

starosta obce
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Z HISTÓRIE

Miestny odbor Matice slovenskej má svoju históriu
Jej členovia pracovali a žili činorodo, aktívne

Matica slovenská prežila ťažké
vojnové otrasy, druhú svetovú vojnu.
Po skončení vojny vstala z popola a
začala obnovovať svoju činnosť. V obci
Rakovnica Ma tica slovenská (MS)
v z n i kl a 28 . m a r ca 1 9 48 r o k u n a
zakladajúcom valnom zhromaždení v
miestnosti štátnej ľudovej školy.

S l á v n o s t n é z a s a d n u t i e
p rerokovalo organiz ačnú s t ránku,
voľbu výboru. Program zasadnutia bol
popretkávaný kultúrnymi vložkami.
Predsedom Miestneho odboru MS (MO
M S ) s a s t a l b r a t J á n P á s t o r .
Podpre dsedov ia bol i brat Ľudov ít
Genči a Vilo Žúdel. Tajomník Ladislav
Gemerský, pokladník Koloman Tuza,
r e v i zó r i Pave l C hl e buš a O ndre j
Bradáč, členovia výboru Ján Čapó,
Ľudovít Tóth, Ján Gibas. Zakladajúcich
členov bolo 30.

V máj i 1948 roku sa poče t
členov rozšíril o ďalších 7 členov. V
marci 1949 roku sa uskutočnilo ďalšie
v a l n é z h r om a ž d e n i e M O M S v
k u l t ú r n o m d o m e , k e d y d o š lo k
odstúpeniu doterajšieho predsedu a
voľbe nového výboru. Novozvolení
funkcionári boli predseda brat Ondrej
Bradáč, podpredseda Ľudovít Genči,
t a j o mn í k J án B e nk o , po k l a dn í k
Koloman Tuza, revízor Pavol Chlebuš,
Ján Koltáš Hencel, č lenovia výboru
Ondrej Gonos , Ondrej Benko ml .,
Ondrej Lo rko s t. Činnosť MO M S
nabrala vyššiu aktivitu v obci. Zaviedli
s a p rav i de lné č l ens ké , vý bo rov é
schôdze. Zrea lizoval i sa prednášky,
večierky, matičné posedenia, debatné
v e č i er k y, s l á v n os t i , d i v a d el n é
p r e d s t a v e n i a , a k a d é m i e . P r e
zaujímavosť v roku 1948 v obci žilo
674 obyvateľov.

Matica slovenská vo svojej
č innosti nadväzuje na historické
dedičs tvo Veľkomoravksej ríš e,
duchovno - kultúrny odkaz našich
vierozvestcov Cyrila a Metoda, na
národné ciele Štúrovcov a národný
program prvej Matice slovenskej z
roku 1863. Matica sl oven ská od
prvých chvíľ dokázala, že je vždy s
národom. Vznikla z vôle ľudu a ľudu
slúži. V národe má úctu, podporu,
dôveru. Chráni, rozširuje, zveľaďuje
národné a kultúrne dedičstvo.

M i e s t n y o d b o r M a t i c e
slovenskej aktívne pracoval až do roku
1951. K zrušen iu MO MS doš lo 1.
j a n u á r a 1 95 1 i c h l i k v id á c i ou a
vč l ene n ím do ni ekt o re j m i e s tne j
masovej organizácie (ČSM, ZK ROH,
J R D, os v e tove j be s e dy) . M a ti c a
slovenská sa premenila na štátny ústav
ľudovýchovný. I keď existencia MO
MS časovo nebola dl há , za t o bola
aktívna, činorodá, občanom prospešná.
D ô s t oj n e pre z e n tov a l a s t a n ovy,
z á k l ad n é ú l o h y M O M S , s v o j e
poslanie.

Terajší Miestny odbor Matice
s l ovensk ej nad väzu j e na a kt ívnu
činnosť jej zakladateľov a členov. Radi

si pripomíname mená ľudí, ktorí popri
svojej práci si našli čas na rozvíjanie
národného vedomia, šír enie ideálov
humanizmu a demokracie,aktivizovali
k u l t ú r n u a o s v e t o v ú č i n n o s ť ,
organizovanli národno - spoločenské
podujatia. Oni boli prvými priekopníkmi.
Ukázali nám cestu a smer akým sa máme
uberať. Vytvorili časť histórie, ktorú si
pripomíname a na ktorú nezabúdame.

Č lán ok bol sp racova ný na zák la de
materiálov získaných z archívu Matice
s l o v e n s k e j z f o n d u M O M S I . a
ústrednej evidencie 1919 - 1951, MO
M S R a k o v n i c a 1 9 4 8 - 1 9 5 1 .

Poznámka:



Oslava životných jubileí

Rozlúčili sme sa
Navždy nás opustila občianka:

85 rokov
Genčiová Margita

80 rokov
Pástorová
Máťašová
Chlebušová

75 rokov
Dóbis

70 rokov
Jesenský

Narodil sa
Hence

Fabiánová

24. 10. 1923

Zuzana 19. 11. 1928
Mária 08. 12. 1928

Júlia 24. 12. 1928

Andrej 04. 10. 1933

Ladislav 11. 12. 1938

l Pavol 02. 09. 2008

Mária 17. 09. 2008
77 rokov

65 rokov
Genči

60 rokov
Benko

Ondrej 30. 11. 1943

Ladislav 04. 11. 1948

Srdečne vítame nášho nového občana
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Jubilantom srdečne blahoželáme

∗

∗

Z domáceho slovníka
Rakovnické nárečie

Zbiera: Emil Koltáš

OCENENIA, SPOLOČENSKÁ KRONIKA, Z DOMÁCEHO SLOVNÍKA

∗

∗

∗

Pozostalým vyjadrujeme úprimnú sústrasť.

dostacie
dúrit
dúrnut sä
dakody
doporädku
ďugó húzó
drisnút

durkat
drepnút
boncy
bambuch

bakavý
borsuk
baba

budár

burgondie
beden
brázda

brána

briažok
buchnút
báči
boška
bak

bakavia
baganče

- nákup
- odháňať, naháňať
- prihovoriť sa
- niekedy
- do poriadku
- vývrtka
- spadnúť alebo aj

udrieť
- búchať
- kľaknúť
- stehná
- mladý nespratný

chlapec
- bodkovaný
- jazvec
- žena čo

pomáhala pri
pôrode

- jedlo zo
zemiakov upečené
a posekané s
prísadami
- suchý záchod

vonku
- repa
- konvička
- rozdeľovala pole

majiteľov
- medzera medzi
poľom, rozdelenie
- bránou sa
vchádzalo na dvor
ku domu aj inde
- ale aj brána na

ihrisku
- ale aj na
rozbíjanie a
rovnanie zemi na
poli
- kopec
- udrieť
- ujo, pán
- drevený sud
- špina na šatách,

ale aj znamienko
na koži

- špinavé pracovné
topánky

∗

∗

∗

P a vo l Ga d u š , o b č a n
Rakovnice, bol poctený vysokým
rezortným vyznamenaním. Minister
hospodárstva Slovenskej republiky Ľ.
Jahnátek mu udelil Čestný odznak
ministra za pracovnú vernosť.
S lávnostný akt odovzdávani a
vyznamenania sa uskutočnil na
celoštátnomDni baníkov, energetikov,
hutníkov a geológov v Banskej
Štiavnici dňa05. 09. 2008.

Pavol Gaduš býva v Rakovnici
viac ako 20 rokov. Vyštudoval na
Strednej priemyselnej škole baníckej,
odbor ťažba a spracovanie rudných a
nerudných surovín. Začínal na úseku
Mier (Mních) v Rakovnici ako technik.
Neskôr pracoval na bani Sadlovská
Rožňava Baňa, Mária Baňa v Čučme.
Prešiel do rudných baní na plnenie
útlmového programu rudného baníctva
Štátneho podniku rudné bane Banská
Bystrica ako referent útlmu, kde robí
doteraz. Celkove v banskom priemysle
pri vykonávaní banskej činnosti
banským spôsobom odpracoval 31
rokov. Za vykonanú prácu bol na
úrovni podniku niekoľkokrát ocenený.

Okrem pracovného zamerania
a činnosti externe pracuje pre firmu
Zamgeo, ktorá vykonáva práce pri
sprístupňovaní a rekonštrukcii jaskýň.
Tu vykonáva funkciu poradcu, technika,
koordinátora.

- sb -

Vysoké rezortné vyznamenanie

∗

Ocenený Pavol Gaduš
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V NAŠOM NÁREČÍ

R o z p r á v a l a p a n i M á r i a
Hlaváčová, 78-ročná rodáčka z obce
Rakovnica, zapísané v aprí li 2008.
Zapísal Mgr. Gabriel Rožai.

text som sa snažil
z a pí s a ť t ak , a by b o l č o n a jv i a c
z rozumiteľný, zachoval som vša k
niektoré náležitosti zápisu nárečového
materiálu. V texte nepoužívam literu
(grafému) „ “, nahrádzam ju literou
„ “ , n a p r. ; m ä k č e ň
zapisujem všade tam, kde sa vyskytuje,
napr. ak pri spoluhláske
mäkčen chýba, výslovnosť je tvrdá,
n apr. ; dod r ž i avam
prirodzené spodobovanie spoluhlások,
t.j. zapisujem ich tak, ako reálne znejú,
napr. (otec boli)
(muž) (voz); v texte do zátvoriek
uvádzam buď vysvetlenie slova, alebo
upresnenie deja, ak je to potrebné;
nárečový text je zapísaný
S naži l som sa pone c hať t ex t v č o
najautentickejšej podobe, niektoré
slová som však konzultoval aj s inými
nositeľmi mi es tneho náre č ia, pr e
z achovanie č o najdokonal e jšieho
obrazu pôvodného miestneho nárečia.
Niektoré opakovania (slov, textu), kazy
reči či odbočenia od témy som do textu
neumiestnil.

Vysvetlivky k textu:

Podčiarknutý znak znamená široké
ä s dĺžňom, napr. Okrem
novšieho výrazu „obchod“, ktorý sa

y
i k i m , m i d l o

ťia, baňík,

n es la , p r ídem

ote buli , mu tam búl
, va

kurzívou.

dz š
s

por dok.
ä
ä

nachádza v tex te , sa v minulosti
užíval prevažne výraz „sklep“.
Zážitky z vojny
1. Otedz buli zamurovaní vo hvare v
edné baňi a mali zmo sä stretnút dló
pod hvaró a j im nesla provijant, takia
ď i a v š ä , v o f r o n t e . A m a l a s om
nasmero vano t am, de ední Nemci
bívali. Ale mä upozornela edná: Jój, ta
ti tam nechot, ta tam, pódá, oficiar
ne m e c kí b í v á . B o bu l i v d e d i ne
ubitovaní Nemci. Ni takí tí bojoví, ale tí
oficiare. To takí buli inteligentní luďe.
No a l e j p o t om po z n a la e d on
chodníšok, že de - k d mám is, ta j
potom sä skrútla a išla som t . A stretli
zmo sä po tom z ocom. Ta tam f tom
Mníchu, hor, tam taká stará baňä jesto.
No ta tam ako t í chlap i sä z dedini
pobrali a tot fchot si zamurovali. A tam
šekali, kim prejde fronta. No. Aj som
nesla im , aj zas na túto stranu -
d o d o l i n i , d o B u š i n i . D o s t a l i
oslobodeňia, baňíci. No oni už buli v
bu nk roc h sk ri t í . No ta j s om na
Silvestra rano o štverté, takia ďiavšä,

ä

ä
ä ä

ä

ä

(stravu)

mala iz edná žena so mnó, bo jé aj muš
tam búl. Ona sä bála, nejšla. Jé treba

kravi kermit. A j taká . No j bi
som to nebula urobela, že j bi si bula
tag ditä poslala, že ag mnä pusteli. Mnä
pus tel i . Poslal i . No a j f té tme, t
krížom šez dvori, šez humná, do té dolini
a hor t ak t o. De uš tak í f e l imag búl

, ta som lem tak stála, šekala,
ši sä nebude híbat. Prídem tam do edniho

j rku velikiho a zašnem volat: Apó, apó!
Niš. Ale som zazrúla tak, pomedzi takia
konáre, kus svetlo. A reku, tu to bude. Zaz
lem volám, volám. Ta potom otvorial
edon, vibehnúl: Ejbohatvojho, ale si nás
naläkala! No ale oni už mali rozum. Oni
mä zobrali gu sebä a už lem ag búl den,
ta zmo prišli domó. No.
Alebo aj toto bulo - staňia právo. A mi
ďiavšätá na pr tk i chodel i , nebulo
slebodno v noci chodid uš po dedine a

tajšli zmo edná gu druhé. Mi zmo tak
chodeli, ráz gu edné, ráz gu druhé. A tam
zmo si obloki pozakrívali, bo nebulo
slebodno ani sviatit. Taká smelá som bula
fše.

ä ä
ä

ä ä

ä

ä

(= malá)

(borievka)

Pokračovanie nabudúce

Šva mi rospráväli tetka u Pašäna
/spomienky na život počas vojny/

Rakovnické nárečie je svojim spôsobom jedinečné. RON doteraz uverejňovali a naďalej budú uverejňovať v
rámci rubriky „Z domáceho slovníka“ rakovnické nárečie, samostatné slová a ich spisovný význam. Pre lepšie
porozumenie i pochopenie, ale i zachovanie pôvodného jazykového prejavu sme vytvorili novú rubriku „V našom
nárečí“. Náš spolupracovník Mgr. Gabriel Rožai sa podujal na náročnú a zodpovednú prácu mapovania nášho nárečia
na základe zážitkov konkrétnych občanov obce. V tomto čísle zverejňujeme časť záznamov. V uverejňovaní ďalších
častí mienia RON pokračovať.

PaniMária Hlaváčová

Manželia Hlaváčovci Foto na str.: Dr. Sabo
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STRETNUTIA, AKCIE

P o o f i c i á l n o m o t v o r e n í
moderátorka Katka Birková privítala
v z á c n y c h h o s t í : I n g . A r p á d a
Kavečankyho zástupcu za banícky
spolok Bratstvo z Rožňavy, starostku
obce Honce Moniku Paličkovú, Univ.
profesora Jána Fabiána st., Dr. Ing.
Jána Fabiána ml. riaditeľa pre rozvoj a
stratégiu, podpredsedu predstavenstva,
zástupcu generálneho riaditeľa OKD a.
s. v Ostrave, starostu obce Rakovnica
Ing. Ondreja Lorku.

P o p r í h o v o r e p r e d s e d u
baníckeho spolku J ána Li ndáka a
vystúpení hostí nasledoval kultúrny
program. V rámci programu vystúpila
DĽH Lúčka, DFS Haviarik, sólo na
f u j a r u m a l I n g . I v a n N e m č o k .
Z auj ím avý a dynam ický p rogram

Výbor baníckeho spolku v
Rakovnici zrealizoval Deň baníkov
dňa 13. 09. 2008 v sále kultúrneho
domu.

roz vese l i l vše tkých p r í tom ných .
Rozjaril a rozžiaril ich tváre, potešil

srdce.
K oslave Dňa baníkov patril banícky

g u l á š ,
občerstv
enie ako
aj bohatá
tombola.

N a
spes t re-
n i e a
obve se -
l e n i e
p r í t o -
m n ý m
h r a l a
ľ u d o v á
h ud ba z
V lacho-
v a p o d
vedením
O ndre ja
Hlaváča.

- sa -

Deň baníkov 2008

Časť účastníkov osláv Foto: Dr. Sabo

Oko l o d e s i a t e j h o di n y
dopoludnia dňa 11. 10. 2008 sa za
bývalou predajňou Jednoty začali
schádzať gulášmajstri na to, aby
ukázal i svoje kuchárske umenie.

Rozložili stoly s potravinami,
p r iprav i l i ko t le a s chuťou sa
p u s t i l i d o p r í p ra v y s v o j e j
špeciality. Hlavný organizátori
a k c i e p o d n i k a t e l i a M á r i a
K ov áč o v á a L a d is l a v Ko vá č
kuchárom odovzdal i t ričká na
ktorých sa skvelo logo s textom
„Majster guláš Rakovnica 2008“.
Červené tričká dostali kuchári a
žlté ich pomocníci.

A k c i e s a z ú č a s t n i l o
s e d e m r e p r e z e n t a n t o v . Z
Rakovnice to boli: Laco Kučera,
Laco Bene, Marek Babič. Ďalší
boli z Rožňavy - Kristián Farkaš,
B l a n k a E l p e n o v á , A r p á d
Jánosdeák. Plný počet dopĺňal Ján
Belák zo Štítnika. Pre súťažiacich
i h o st í s a ce l ý č as p o dá v a l o
kvalitné pivo za symbolickú cenu.

Ako sa guláše varili, tak
sa ich vôňa šírila do celého okolia.
O k o lo 14 . 00 ho d u ž s a j e d l á
dovárali. Aby sa všetci dobre cítili
prišla aj hudobná skupina Primátor
z Turne nad Bodvou, ktorá urobila

všetkým perfektnú náladu.
Na hotových gulášoch (tiež za

symbolickú cenu) si všetci pochutili,
poml sa l i . Nál a da ma la stúpaj úc u
tendenciu a vyvrcholila v neskorých
n o č n ýc h h od i n á ch . A ko s m e s a

dozvedeli bol to nul tý ročník tohto
stretnutia. Uvažuje sa aj o riadnej súťaži
s vyhodnotením a ocenením. Treba
povedať, že to bola, v histórii obce, prvá
akcia tohto druhu.

- bo -

Prezentovali kuchárske umenie

Gulášmajstri spolu s organizátormi Foto: Dr. Sabo
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∗ ∗ ∗

∗ ∗

∗ ∗ ∗

∗ ∗

∗ ∗ ∗

∗ ∗

∗

zo dňa 30. 1. 2001
Slavomír Elexa

Ľuboslav Sedlák

Nevyžiadané rukopisy nevraciame a nearchivujeme Články nemusia vyjadrovať stanovisko
redakcie

ŠPORT

Okresné majstrovstvo
II. trieda
Jar 2009

14. kolo 29.03 209o15.30h
Rakovnica

15. kolo . 05.04. 2009o 15.30h
Rakovnica

16. kolo 12.04. 2009o 15.30 h
Rakovnica

17. kolo 19.04. 2009o 16.00 h
Rakovnica

18. kolo 26.04. 2009o 16.00 h
Rakovnica

19. kolo 03.05. 2009o 16.30 h
Rakovnica

20. kolo 10.05. 2009o 16.30 h
Rakovnica

21. kolo 17.05. 2009o 17.00 h
Rakovnica

22. kolo 24.05. 2009o 17.00 h
Rakovnica

23. kolo 31.05. 2009o 17.00 h
Rakovnica

24. kolo 07.06. 2009o 17.00 h
Rakovnica

25. kolo 14.06. 2009o 17.00 h
Rakovnica

26. kolo 21.06. 2009o 17.00 h
Rakovnica

Honce -

- Kečovo

Ml. Brzotín -

- Rožňavské Bystré

Nižná Slaná -

Slavošovce -

- Jovice

Hrhov -

- Drnava

Čoltovo -

- Kovstav

Bonúňovo -

- Kružná

V obci má nielen rodinu, ale aj
veľa priateľov a známych s ktorými sa
rád stretáva. Vždy si majú čo povedať a
často aj pospomínať na „zlaté časy“
f u t ba l u v R a k ovn i c i . Z č a st ý c h
rozhovorov spontánne vznikol nápad
priateľsky si zahrať futbal na miestnom
ihrisku. Od myšlienky k činu rozhodný

krok urobil práve V.
K ó ň a s o s v o j o u
dcérou.

V r o k u
2 007 v p lnej r éži i
z o r g a n i z o v a l i
priateľské futbalové
stretnutie, ktoré malo
v e ľk ý o h l a s n o a
n e za b u d nu t e ľ né
zážitky. Sponzorsky
z a b e z p e č i l i p r e
h ra júce futba l ové
m u ž s t v á d r e s y .
N e za b u d li a n i na

Viliam Kóňa je v obci dobre
známy. Od 16 rokov až do 35 rokov
aktívne hral futbal. Istý čas robil aj
uznávaného trénera. Od roku 2000
žije s rodinou v Prahe. Pán Kóňa i
j eho dc éra Mart ina Šťe pánová
úspešne v Čechách podn ikajú. I
n a pr i e k v e ľ k e j v z d i a l e no s t i
n e z a b ú d a j ú n a R a k o v n i c u .
Pravidelne ju navštevujú . „Keď
prídem do Rakovnice pookrejem.
Pohľad na kopce, hory, zeleň, okolitú
krajinu, celý tento pekný kraj mi
dodáva životnú energiu“, povedal
nám pán Kóňa.

občerstvenie a pohos tenie h ráčov,
fa núš i ko v i ho s t í . Na i h r is ku t ak
zavládla rodinná pohoda, radosť z hry a
potešenie pre fanúšikov.

V roku 2008 sa zreal izoval
druhý ročník priateľského futbalového
stretnutia. Tak ako minulého aj v tomto
roku pri príležitosti sviatku svätej Márie
Magdalény, sa v sobotu 26. 07. 2008
uskutočnilo futbalové stretnutie. Celý
program začal po 15. 00 hod ine na
miestnom futbalovom ihrisku. Počasie
prialo futbalistom, fanúšikom i hosťom.
Ko m u bo l o ho rú c o t e n s a m o h ol
občerstviť v bufete. Základným krédom
futbalovej hry bola „Hra pre zábavu,
radosť a pôžitok pre divákov.“ Hralo sa
korektne, seriózne, ale i s vervou a
nasadením. Nešlo o výhru i keď sa do
hry všetci hráči plne vložili. Nakoniec
zv í ť a z il š po rt o vý du c h a t o bo lo
finálnym cieľom podu jatia. Okrem
výborného športového zážitku môžeme

konštatovať, že druhý
ročník priateľ ského
futbalového stretnutia
sa ukončil pohodou a
množstvom zážitkov.
Nikto nebol smädný a
k a ž d ý s i m o h o l
pochutiť na dobrom,
t r a d ič n o m g u l á š i .
Podávali sa dva druhy
klasický a korenistý -
š t i p ľ a v ý . G u l á š -
majstrom bol samotný
organizátor.

Text a foto Dr. Sabo

Druhý ročník priateľského futbalového stretnutia
Fair hra a spokojnosť fanúšikov

Futbal

Prvé priateľské mužstvo

Druhé priateľské mužstvo


